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I de rödgrönrosas budget för 2015 finns ambitionen att hela staden ska förses 

med öppet och fritt wifi. Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att leda arbetet 

med att möjliggöra tillgång till trådlöst internet för allmänheten i stadens 

lokaler, samt att i ”samverkan med andra relevanta aktörer utveckla system för 

att kunna erbjuda fritt wifi i parker och på torg.” Tanken är att bygga ett nät för 

trådlös internetaccess med wifi-teknik, och som ska vara öppet och gratis för 

alla som befinner sig inom wifi-nätets täckningsområde. 

 Som argument för detta har majoriteten anfört bland annat att tillgången till 

trådlös internetaccess är en jämlikhetsfråga och att trådlös internetaccess är en 

digital allemansrätt som bör finnas i hela Stockholm. Hur detta ska 

genomföras i praktiken är ännu höljt i dunkel, men finansborgarrådet har i 

media kommenterat det med att staden ska köpa nödvändiga tjänster på 

marknaden, att leveransen ska upphandlas.  

 Stockholm har idag ett av världens absolut bäst utbyggda nät, såväl fiber 

som trådlöst. Den av Post- och telestyrelsen framtagna Bredbandskartan visar 

att 100 procent av stadens hushåll och arbetsplatser har tillgång till trådlöst 

bredband via 4G.  

 Den föreslagna wifi-verksamheten ska enligt förslaget tillhandahållas helt 

utan extra kostnad för användarna. I jämförelse med de kommersiella 

mobiloperatörerna skulle en gratismodell utgöra en radikal underprissättning, 

som skulle leda till snedvridning av konkurrensen då den usurperar på en väl 

fungerande marknad. Enligt Sveriges kommuner och landstings officiella 

rekommendationer är det dessutom högst tveksamt om tillhandahållandet av en 

sådan tjänst i kommunal regi är förenlig med kommunens allmänna 

befogenheter enligt 2 kap. 1 § kommunallagen.  
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Med anledning av ovanstående vill jag ställa följande frågor till ansvarigt 

borgarråd: 

 

1. Hur ser förutsättningarna ut för att i samverkan med andra relevanta 

aktörer utveckla system för att kunna erbjuda fritt wifi i parker och på 

torg? 

2. Hur ska borgarrådet och majoriteten säkerställa konkurrensneutraliteten på 

den idag fungerande marknaden? 

3. När planeras upphandlingen av leveransen för relevanta tjänster vara 

avslutad? 

4. Ämnar majoriteten införa gratis wifi över staden på samma gång? Om inte, 

i vilka delar av staden ska gratis wifi införas i ett första skede? 

5. Hur lång tid bedömer borgarrådet att ett fritt och öppet wifi skulle ta att 

införa över hela staden? 

 

Stockholm den 23 september 2015 

 

 

Anna König Jerlmyr 


